
   
ChristenUnie moerdijk

Algemene beschouwingen door de ChristenUnie begroting 2022 - 2026

Voorzitter,
Het lijkt of de tijd steeds sneller gaat. Zo lees ik de beschouwingen behorende 
bij de begroting 2019 voor, nadat een nieuwe raadsperiode is ingegaan en zo zijn 
we aangeland bij de beschouwingen voor de begroting van 2022 aan het einde 
van deze raadsperiode.
Jaren welke voorbij zijn gevlogen maar waarbij een veelheid van zaken zijn 
gepasseerd, positief maar soms ook voor onze fractie negatief. Wij als Raad 
hebben dit allemaal mogen meemaken, een in onze ogen een bewogen periode.
Het college en niet te vergeten de ambtenaren zijn er in geslaagd de Raad een 
begroting voor te leggen, die sluitend is. De ChristenUnie fractie wil dan ook 
van deze plaats haar waardering hiervoor uitspreken. Het vele werk wat is 
gedaan heeft geresulteerd in een begroting wat voor een ieder, maar zeker ook 
voor onze partij, goed leesbaar is. Ook de meer jaren begroting geeft een positief 
beeld te zien. De voorliggende begroting 2022 is -terugdenkend aan de 
besprekingen en afwegingen- die we in 2021 moesten maken, wat dat betreft een 
verademing.
Verder is positief te noemen dat de voorstellen gedaan bij de kadernota en door 
diverse fracties ingebracht, door het college zijn beoordeeld, meegewogen en 
nagenoeg de meeste meegenomen zijn in de voorliggende begroting. Helaas 
stellen wij vast dat de twee aandachtspunten die onze fractie had ingebracht en 
waar het college bij de behandeling van de kadernota, positief tegenover stond, 
niet terug te vinden is in de stukken die wij hebben beoordeeld. Ik kom hier 
dadelijk nog op terug.

Daarom om nu te zeggen: we keuren de begroting goed en einde verhaal en we 
gaan over tot de orde van de dag gezien het feit dat de begroting sluitend is!!! 
Nee voorzitter dit is wel erg kort door de bocht. 

De zwakkeren in onze samenleving gaan onzekere tijden tegemoet, niet alleen 
door de corona pandemie maar ook door de oplopende prijzen van o.a. voedsel 
en energie, maar ook voor anderen is het een spannende periode. Positief is dat 
de werkeloosheid afneemt en dat er veel meer banen zijn. 
Helaas is er in diversen branches moeilijk aan mensen te komen, maar door de 
inzet van velen is er opdat gebied wel zorg maar gelukkig is deze te handlen tot 
op heden, al weten we niet wat de toekomst zal brengen nu de pandemie weer 
oplaait.. 
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Eén van de lijnen die de ChristenUnie uit Gods Woord trekt is dat het onze 
opdracht is op te komen voor hen die het moeilijk hebben. Het roept ons op om 
zorg te dragen voor een samenleving waar een ieder zijn of haar plek heeft. Dit 
is in onze ogen geen vrijblijvende opdracht, zeker niet wanneer het financieel-
economisch klimaat beter lijkt dan dat we in 2021 nog dachten.
Hoewel de meerjarenbegroting voorligt, beperken wij ons alleen tot de begroting 
2022 en zullen de andere jaren voor kennisgeving aannemen. Er zijn nog zeker 
onzekerheden, denkt o.a. aan de jeugdzorg gelden, maar ondanks dat, stemt het 
tot tevredenheid dat ook de meerjarenbegroting een positief resultaat laat zien. 
En dan de begroting zelf voorzitter. Hierover nog een aantal opmerkingen en 
vragen:

 Allereerst de door de ChristenUnie gedane voorstellen bij de kadernota. 
Wij pleiten toen voor het naar voren halen van de woningbouw in plan 
Blauwe Hoef te Klundert. De verantwoordelijke wethouder zegde toen toe 
om dit zeker de gaan onderzoeken en zich in te spannen om dit mogelijk 
te maken. In de begroting wordt hierover niets gerept, maar wel over de 
versnelling van Zevenbergen Oost waarbij verwacht wordt een grote 
voorfinanciering en forse investering in een op te richten 
projectorganisatie. U begrijpt dat dit voor onze fractie en voor de 
inwoners van Klundert, die al zo lang wachten op forse woningbouw, een 
grote teleurstelling is.

 De 2e opmerking die wij maakten ging over de begrootte loonkosten 
ontwikkeling. In de begroting gaat u uit van 1,5%% loonstijging in 2021 
en eenzelfde percentage in 2022. Hoewel zelfs de ChristenUnie niet in de 
toekomst kan kijken, heb ik toch aangegeven om dit percentage te 
heroverwegen en naar boven bij te stellen. Ook dit zou worden 
meegenomen en de voorzitter zei bij de bespreking van de kadernota dat 
dit een goede suggestie was. Helaas in de begroting 2022 is er niets mee 
gedaan. De laatste informatie die onze fractie heeft is dat er een voorstel 
ligt om de lonen per 1 december 2021 inderdaad te verhogen met 1,5% 
maar ook een verhoging van 2,4% per 1 april in 2022. Daarnaast ligt er 
een voorstel om in 2021 een éénmalige corona uitkering van € 300,00 te 
doen en een éénmalige uitkering in 2021 van € 900,00 per FTE. Voor de 
rekenaars onder ons is het onnodig te zeggen , dat wanneer de cao wordt 
aangenomen, onze Gemeente voor enkele tonnen in euro’s zal moeten bij 
ramen. Extra 0,9%  per 1 april 2022 is niet voorzien. Jammer dat het 
college de suggestie van onze fractie niet heeft meegenomen, een gemiste 
kans dus, zeker gezien het begrootte positief resultaat.

 De ChristenUnie fractie deelt de zorgen van het college over de 
toenemende stroom vluchtelingen in ons land. De zorg die ook wij 
hierover hebben neemt toe, los van de toenemende zorg voor al dan niet 
tijdelijke huisvesting. We hebben een plicht tegenover onze naaste en 
kunnen als gemeente niet alleen deze problemen oplossen. Goed is dat er 
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in breder verband overleg en steun wordt gezocht bij andere gemeenten en 
provincie. 

 Geschrokken zijn wij van de kosten van restauratie van Ford Sabina. Al 
eerder hebben wij als raad gelden beschikbaar gesteld en nu komt daar  -
als de raad instemt- nog 2 miljoen euro bij. Op zichzelf heeft onze 
gemeente de plicht om het fort in goede staat te houden maar de kosten 
lopen wel erg hard op. Afgezet tegen de investeringen die de gemeente in 
Fort de Hel nog niet heeft gedaan en de discussie hierover die momenteel  
loopt, is in onze ogen de verhouding wel erg scheef getrokken. Wij 
krijgen nu de indruk dat alles op 1 fort wordt ingezet maar we hebben 
meer monumentale gebouwen etc.

 Teleurstellend is verder dat we vorig jaar intensief hebben samengewerkt 
om te komen tot een sluitende begroting. Vanuit het college zou op het 
sociale domein een forse bezuiniging worden doorgevoerd van in totaal 
1,7 miljoen. Als raad en commissie sociaal zijn we regelmatig over de 
voortgang van deze bezuinigingen op de hoogte gehouden en men lag op 
schema, maar de afgesproken doelen voor 2022 worden toch niet geheel 
gehaald. Uiteraard wordt in de scan mens en maatschappij uitgelegd wat 
de oorzaak hiervoor is en dat de uiteindelijke te realiseren besparing 
overeind blijft, maar toch, voor ons als ChristenUnie hebben we vorig jaar 
harde afspraken gemaakt en impopulaire maatregelen moeten nemen die 
niet altijd door de bewoners positief zijn ontvangen en thans blijkt dat het 
college haar afspraak niet geheel nakomt en een gedeelte van de 
bezuiniging doorschuift naar 2023 en verder.  

 Dit geld ook voor de 200K bezuiniging op nader te onderzoeken 
onderwerpen. Hiervan is slecht 1/3 gerealiseerd en het college stelt voor 
om het restant te schrappen. De vraag voor de CU blijft staan: waarom 
heeft het college niet gezocht naar andere bezuinigings mogelijkheden om 
aan de gemaakte afspraak te voldoen. Nee, het schrappen is een 
makkelijker weg. Ook hier geldt voor de CU: afspraak is afspraak.

 Nog een tweetal opmerkingen uit de meerjarenbegroting: Op pagina 21 
staat  dat  de  exploitant  van MFC de  Standaert  heeft  aangekondigd  het 
contract  te  willen  opzeggen en  dat  het  college  op zoek gaat  naar  een 
nieuwe  exploitant.  Omdat  wij  weten  wie  deze  exploitant  is,  heb  ik 
hierover contact gezocht met hem en in een reactie van hem bleek dat 
e.e.a.  toch  wat  genuanceerder  ligt.  Graag  een  reactie  van  de 
verantwoordelijke wethouder hierop, ander staat het wel erg ongelukkig 
weergegeven.
Op pagina 33 staat dat er een incidentele opbrengst is uit de verkoop van 
een woning. Dit is een voordeel  maar staat  als nadeel opgenomen. Op 
zich misschien een slip of de pen maar ik hoop dat de uitkomst goed is 
verwerkt in de begroting. Hoor het graag van de wethouder.
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Tot slot nog even een toelichting op het mede door ons ondertekende 
amendement scan mens en maatschappij:
Allereerst een compliment over de aanpak en de voortvarendheid die de 
ambtelijke organisatie onder verantwoording van de wethouders hebben 
gedaan.  Niets  dan lof.  De presentatie  in  de  commissie  sociale  van 13 
oktober jl. was helder en duidelijk. Gezien de problematiek hebben wij 
toen al aangegeven dat dit juist een onderwerp was om te bespreken in 
een raadsinformatie avond waarbij alle raads- en burgerleden aanwezig 
kunnen zijn en niet het beperkte aantal in de commissie vergadering. Dit 
doet ook meer recht aan de opstellers van het stuk in onze ogen. Na zo’n 
avond zou het  stuk in de commissie  sociale  weer aan de orde kunnen 
komen  en  hierna  naar  de  Raad  om  de  voorstellen  al  dan  niet  te 
bekrachtigen. In het presidium heeft onze fractie dit aan de orde gesteld 
en  toen  is  afgesproken  om  in  ieder  geval  de  7  geformuleerde 
uitgangspunten uit het besluitvorming proces te halen en deze niet bij de 
begrotingsbehandeling  vanavond te  bespreken.  Overigens  is  het  proces 
wat hierboven wordt weergegeven niets nieuws maar dit wordt zo al jaren 
gehanteerd.  Gezien  de  positieve  financiële  ontwikkeling  in  2021,  ik 
verwijs naar de 2e bestuursrapportage, is het in onze ogen verstandig om 
de discussie over de scan mens en maatschappij later integraal te voeren 
al dan niet voorafgegaan door een raadsbijeenkomst. Vandaar dat wij de 
discussie over de 15 bezuinigingen willen opschorten totdat deze avonden 
geweest  zijn en totdat  er een inhoudelijke goede discussie  zou kunnen 
plaatsvinden.  Ik hoor graag hoe de andere fracties hierover denken die 
niet hebben meegetekend.

Voorzitter ik rond af. Vanavond geen uitgebreide algemene beschouwing van 
de ChristenUnie fractie alleen maar wat opmerkingen en politieke vragen. 

Onze Gemeente beschikt over voldoende reserves en voor de investeringen 
die wij willen gaan doen de komende jaren, zijn voldoende middelen 
aanwezig. Op zich is dit positief en daar is de afgelopen jaren door een ieder 
hard voor gewerkt. Hier zijn wij dan ook als ChristenUnie fractie trots op.

Of wij de voorliggende begroting 2022 zullen goedkeuren hangt af van de 
beantwoording van de door ons gestelde vragen in deze beschouwing en de 
reactie van het college hierop van de door ons aangedragen zaken. Tevens zal 
de uiteindelijke uitkomst van ons gezamenlijk amendement worden 
meegewogen in onze uiteindelijke beslissing.

Bert Schreuders
Fractievoorzitter ChristenUnie.
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